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Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
 
 
  
         Den Haag, 16 april 2020 
       
 
Geachte heer, mevrouw, 
 

Wij danken u voor de gelegenheid die u biedt voor het geven van een reactie op het 

voorgenomen verbod op het verhandelen van hoogdrachtige varkens en runderen. 

 
Bijgaand treft uw onze reactie aan. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Vee&Logistiek Nederland 
 
 
Jos Zegers 
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Reactie internetconsultatie verbod slachten hoogdrachtige dieren 
 
 
 
Welzijnsproblemen 
Deze wetswijziging sluit een categorie dieren uit die wel geschikt is voor menselijke consumptie, 
maar een dusdanig slechte behandelingsprognose kent, dat het starten van een dergelijke 
behandeling tot welzijnsbezwaren zou kunnen leiden. Hierbij kan bijvoorbeeld worden gedacht 
aan dieren met een speenbetrapping. Zo’n dier zou op grond van deze wijziging uitsluitend voor 
noodslacht (en dus niet voor menselijke consumptie) in aanmerking komen, ondanks dat vervoer 
geen extra lijden zou opleveren. Dit levert verspilling van vlees op dat geschikt is voor menselijke 
consumptie en inkomstenderving voor de veehouder. Wij verzoeken u om hiervoor een opening 
te creëren. 
 
ParaTBC 
Wij pleiten er voor om paraTBC toe te voegen aan de uitzonderingen in artikel 2.46a lid 2b. 
Volgens deskundigen is het treffen van bioveiligheidsmaatregelen alleen onvoldoende om 
overdracht van paraTBC te voorkomen. De afvoer van als-besmet-geïdentificeerde 
hoogdrachtige runderen is daarom in het belang van de beheersing van de infectie. 
 
Salmonella 
De besmetting van een rund met Salmonella wordt genoemd als uitzondering op het verbod. De 
daaraan verbonden voorwaarden zijn echter dusdanig dat de uitzondering slechts op een zeer 
beperkt deel van de bedrijven van toepassing is (alleen met status N3). Juist op bedrijven met 
een lage- of geen voorgaande besmetting is het urgent om Salmonella middels kweek aan te 
tonen, omdat daar een besmetting vanwege het weinige aantal aanwezige dieren met antistoffen 
grote gevolgen kan hebben. Wij pleiten er voor om ook de afvoer van een besmet dier op die 
bedrijven mogelijk te maken. 
 
Vanwege het vereiste van een positieve salmonella-kweek is het nauwelijks mogelijk om 
zogeheten ‘latente salmonelladragers’ af te voeren. Deze runderen kunnen op momenten 
bacterie uitscheiden en zijn dan besmettelijk voor koppelgenoten. Wij verzoeken u de afvoer van 
dergelijke ‘latente dragers’ ook mogelijk te maken.  
 
Niet levensvatbare vruchten 
Wanneer een dierenarts vaststelt dat een dier volgens de administratie van de veehouder langer 
dan 77 of 185 dagen drachtig, maar er twijfel bestaat over de levensvatbaarheid van de foetus 
(steenvrucht, dode vrucht, rottende masceratie etc.) moet het mogelijk zijn dat de dierenarts 
verklaart dat het dier geschikt is voor verhandeling en slacht. Wij verzoeken u zeker te stellen dat 
deze regeling hiervoor de benodigde ruimte biedt. 
 
Inzet ‘Expert’ 

Om onduidelijkheid te vermijden wie als ‘expert’ beschouwd mag worden, adviseren wij u dit in 

deze regeling te vervangen door ‘dierenarts’. Daarnaast worden programma’s voor bestrijding en 

beheersing van dierziekten aangestuurd vanuit de GD. Zij geven op basis van uitslagen van 

monsters zonder tussenkomst van de bedrijfsdierenarts aan welke dieren zouden moeten worden 

afgevoerd. In deze gevallen leidt het eisen van een verklaring van de dierenarts tot onnodige 

kosten. Wij pleiten ervoor de afvoer van dieren die onder de uitzondering van deze regeling 

vallen mogelijk te maken op basis van alleen de uitslag van de GD. 
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Vleesrassen 
Bij vleesrassen is er meer sprake van natuurlijke dekking en is het administreren van de drachttijd 
soms lastig. Bovendien laten zoogkoeien het lang niet altijd even goed zien dat ze drachtig zijn 
en is het 'stoten van een kalf' of scannen makkelijker te doen als de dieren na het melken aan het 
voerhek staan dan wanneer ze in de natuur of een ruime strooiselstal lopen. Ook is de 
benaderbaarheid bij vleesrassen van het dier en daarmee de mogelijkheid voor diagnostiek door 
de dierenarts een potentieel probleem. Hoe dient regelings- en handhavingstechnisch mee te 
worden omgegaan? 
 
Varkens 
 
Verzocht wordt om: 
 

 Een standaardregeling  voor afvoer bij calamiteiten (brand, overstroming, aardbeving 

etc.); 

 een ontheffingsmogelijheid bij afvoer gehele varkensstapel ten behoeve van de upgrade 

gezondheidstatus van het vermeerderingsbedrijf; 

 een afvoermogelijkheid voor de slacht indien dierwelzijn daarbij gebaat is.  


